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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 19. maj 2009
stillet følgende spørgsmål nr. 380 (Alm. del) som hermed besvares. 

Spørgsmål 380:

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 13/5-09 vedrørende reformen af den 
fælles fiskeripolitik (CFP), fra Greenpeace, jf. FLF alm. del – bilag 273. ”

Svar:

Greenpeace fremkommer i sin henvendelse af 13. maj 2009 med en række ideer til 
udformningen af den fælles fiskeripolitik i forbindelse med den kommende reform.

Jeg er enig i behovet for en reform af den fælles fiskeripolitik, som sikrer et bæredygtig 
fiskeri og som medfører, at problemerne med discard bringes til ophør, at fiskeriet 
bliver mere selektivt, og at reglerne bliver enkle og omkostningseffektive.

Jeg fremlagde som bekendt et forslag til ny fiskeripolitik i slutningen af 2008, som netop 
har til hensigt at løse disse problemer, bl.a. foreslås det, at TAC/kvotesystemet ændres, 
så ”landingskvoter” erstattes af ”fangstkvoter”. Bliver fiskeren bedømt på sine samlede 
fangster, vil han sørge for at fiske på de steder og tidspunkter, hvor han ved, at fangsten 
består af store og salgbare fisk, og fisken bringes i land. Det giver samtidig et bedre 
billede af bestandssituationen.

Regeringen støtter også generelt integration af den fælles fiskeripolitik i en bredere 
havpolitisk sammenhæng.

Grønbogen er i høring i resten af 2009. Fødevareministeriet har nedsat en arbejdsgruppe 
under §5-udvalget (fiskeri), som skal følge reformen af den fælles fiskeripolitik, hvor 
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alle §5-udvalgets deltagere har mulighed for at deltage, herunder Greenpeace. 
Arbejdsgruppen forventes at afholde sit første møde inden sommerferien.

Inden udgangen af 2009 vil vi fra regeringens side udarbejde et høringssvar til 
grønbogen.
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